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ANSLAG/BEVIS  Kommunfullmäktige 2021-09-15 §§ 125-142 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla 

Datum när anslaget sätts upp   

Datum när anslaget tas 

ner 2021-10-15   

2021-09-23 

Förvaringsplats för protokoll 

  

Kommunhuset Finspång 

 

Plats och tid: 

 

Digitalt, den 15 september 2021, kl. 16:00-17:15 

Beslutande: Berit Martinsson (S) 

Thomas Larsson (S) 

Jonas Andersson (M) 

Ulrika Jeansson (S) 

Patrik Karlsson (S) 

Jonny Persson (S) 

Riitta Leiviskä-Widlund (S) 

Jan-Erik Svenblad (S) 

Frida Granath (S) 

Jan-Erik Heintze (S) 

Mats Annerfeldt (S) 

Birgit Svärd (S) ersätter Ann-Britt Wrenner Karlsson (S) 

Magnus Moberg (S) 

Britt-Marie Jahrl (S) 

Lena Lindberg (S) 

Reine Hansson (S) ersätter Bengt Eriksson (S) 

Helena Berg (S) 

Josefina Leo (S) ej närvarande §§ 125-130 

Hugo Andersson (C) 

Åsa Johansson (C) 

Sune Horkeby (C) 

Marie Johansson (KD) 

Stefan Ackeryd (KD) 

Carl-Gustaf Mörner (M) 

Inge Jacobsson (M) 

Bert Egnell (M) ersätter Ritha Andersson (M) 

Rune Larsson (M) 

Jan-Erik Andersson (M) ersätter Lilian Bressler (M) 

Ralph Kronholm (M) 

Christer Forsshéll (M) 

Torgny Maurer (SD) 

Sven-Inge Eriksson (SD) ersätter Ann-Sofie Olsson (SD) 

Nathalie Pettersson (SD) ej närvarande 

Ulla-Britt Edengren (SD)  

Kai Hallgren (SD) ej närvarande §§ 125-130 

Evelina Gustafsson (SD) ej närvarande 

Gerd Femerström (SD) 

Börje Axelsson (SD) 
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Leila Marttila (V) ersätter Conny Lindgren (V) 

Stefan Carlsson (V) 

Ingrid Westlund (V) ej närvarande §§135-142 

Christer Nyberg (V) 

Mikael Wallin (L) 

Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) 

Bengt Nordström (MP) ersätter Ingela Billström (MP) 

Ersättare: Khajroullah Karimi (S) ej närvarande 

Ingrid Ström (S) ej närvarande 

Bill Johansson (S) ej närvarande 

Solvig Svensson (S) ej närvarande 

Johan Lennartsson (S) ej närvarande 

Amela Bosnjakovic (S) ej närvarande 

Carola Persson (S) ej närvarande 

Kristin Yderfors (C) ej närvarande 

Kristina Carlsson (C) ej närvarande 

Kristin Andersson (KD) 

Siv Harrysson (KD) ej närvarande 

Ann-Charlotte Thuresson (M) 

Erik Mildh (M) ej närvarande 

Tarek Jalbot (V) ej närvarande 

Tommy Jacobsson (L) ej närvarande 

Åke Kinnander (L) ej närvarande 

Monica Brodén (MP) ej närvarande 

 

Övriga 

deltagare: 

Kommundirektör Johan Malmberg, Revisor Larseric Ramlöv, kansli- och 

utvecklingschef Jonas Andersson, systemförvaltare Tomas Söderström, 

kommunsekreterare Maria Forneman 

Plats och tid 

för justering: 

 

Kommunstyrelsens kansli, onsdag 22 september, kl. 11.30 

 

Underskrifter: 

 

Sekreterare 

 

_______________________________ 

Maria Forneman 

 

Paragraf 

 

125 - 142 

 

Ordförande 

 

__________________________________________________________ 

Berit Martinsson (S) 

 

Justerare 

 

__________________________________________________________ 

Hugo Andersson (C)                          Torgny Maurer (SD) 
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Innehållsförteckning 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 2021-§ 125 

  

Uppdatering Coronapandemin, Finspångs kommun 2021-§ 126 

  

Revisionens granskningsrapport om personal- och 

kompetensförsörjning 

2021-§ 127 

  

Information om verksamheten i regionen 2021-§ 128 

  

Information från kommunfullmäktiges beredningar 2021-§ 129 

  

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 2021-§ 130 

  

Försäkring av förmånsbestämda pensioner 2021-§ 131 

  

Utökat verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp - 

Sunda-Högsätter 

2021-§ 132 

  

Svar på e-förslag - Cykelbana mellan Risinge kyrka och Mo 

Gård 

2021-§ 133 

  

Entledigande från uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige 2021-§ 134 

  

Entledigande från uppdrag som nämndeman vid Norrköpings 

Tingsrätt 

2021-§ 135 

  

Entledigande från uppdrag som ledamot i Finspångs stadsnät 

Finet AB och i demokratiberedningen, samt val av ny ledamot 

för Finspångs stadsnät Finet AB och ny ledamot i 

demokratiberedningen 

2021-§ 136 

  

Delgivningar 2021-§ 137 

  

Anmälan av medborgarförslag - Porrfri barndom 2021-§ 138 

  

Anmälan av medborgarförslag - Miljö och trafiksäkerhet längs 

med 51:an i centrala Finspång 

2021-§ 139 

  

Anmälan av medborgarförslag angående risk för 

översvämningar 

2021-§ 140 
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Anmälan av medborgarförslag - Maxhöjd för vindkraftverk i 

Finspångs kommun 

2021-§ 141 

  

Anmälan av interpellation från Sverigedemokraterna - 

industriella vindkraftsanläggningar i Finspångs kommun 

2021-§ 142 
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2021-§ 125 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 

Ordförande Berit Martinsson (S) föreslår att följande ärenden läggs till 

föredragningslistan: 
 

- Entledigande från uppdrag som ledamot i Finspångs stadsnät Finet AB 

och i demokratiberedningen, samt val av ny ledamot för Finspångs 

stadsnät Finet AB och ny ledamot i demokratiberedningen  
 

- Anmälan av medborgarförslag - Maxhöjd för vindkraftverk i Finspångs 

kommun  
 

- Anmälan av interpellation från Sverigedemokraterna - industriella 

vindkraftsanläggningar i Finspångs kommun  
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att lägga till följande ärenden till föredragningslistan: 

- Entledigande från uppdrag som ledamot i Finspångs stadsnät Finet AB 

och i demokratiberedningen, samt val av ny ledamot för Finspångs 

stadsnät Finet AB och ny ledamot i demokratiberedningen  
 

- Anmälan av medborgarförslag - Maxhöjd för vindkraftverk i Finspångs 

kommun  
 

- Anmälan av interpellation från Sverigedemokraterna - industriella 

vindkraftsanläggningar i Finspångs kommun  
 

2. Att fastställa föredragningslistans innehåll 

 

- - - - - 

   



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 6 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 126 
 

Uppdatering Coronapandemin, Finspångs kommun 

Kommundirektör Johan Malmberg ger uppdaterad information om 

Coronapandemin i Finspångs kommun. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet  

- - - - - 
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2021-§ 127 
 

Revisionens granskningsrapport om personal- och 
kompetensförsörjning 

Ordförande i kommunrevision, Larseric Ramlöv (L), informerar om 

granskningen av kommunens personal- och kompetensförsörjning som PwC 

gjort på uppdrag av kommunrevisionen.  

Granskningen kommer att skickas till kommunstyrelsen med önskan om ett svar 

inom sex månader. 

Granskningen har delgetts kommunfullmäktige för kännedom och beaktande. 

 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet  

- - - - - 
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2021-§ 128 
 

Information om verksamheten i regionen 

 

Inge Jacobsson (M) informerar om att det varit ett Strategiskt samråd om den 

Regionala utvecklingsstrategin, RUS, där remissvar har inkommit. Texten har 

redigerats, omvärldsbilden har beaktats och Idrott är inlyft i samband med Kultur 

och det är också bättre kartor i handlingen. Utvecklingsstrategin ska nu skickas 

vidare till kommunerna för ställningstagande. 

 

Inge informerar också om kollektivtrafiken. Kommunikationen mellan 

Östgötatrafiken/Regionen och kommunerna om den framtida 

kollektivtrafiken måste förbättras, för det har inte fungerat så som man kan 

önska. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet  

- - - - - 
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2021-§ 129 
 

Information från kommunfullmäktiges beredningar 

 

Lärandeberedningen 

Sune Horkeby (C) informerar att de slutjusterat förslaget till 

arbetsmarknadsstrategi och det är utskickat för ekonomikonsekvensanalys och 

ska därefter skickas till kommunstyrelsen och vidare till kommunfullmäktige. 

Ulrika Jeansson (S) låter meddela att det finns med i planeringen för 

kommunstyrelsen den 22 september, så det bör komma till fullmäktige för beslut 

i oktober. 

 

Demokratiberedningen 

Magnus Moberg (S) informerar om det fortsatta arbetet med former och forum 

som listats ned, och nästa steg är att beredningen vill ha ett inspel från 

fullmäktige om hur det kan göras bättre. De funderar också på hur arbetet ska 

följas upp. 

 

Miljö- och samhällsberedningen 

Mats Annerfeldt (S) informerar om att medborgarundersökningen om den nya 

avfallsplanen gav över 400 svar. Utifrån denna undersökning har de fått direktiv 

om vad som ska vara med i skrivelsen som ska skrivas fram. De har nästa 

beredningsmöte i oktober. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet  

- - - - - 
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2021-§ 130 
 

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 

Carl-Gustaf Mörner (M) ställer följande fråga till kommunstyrelsens ordförande 

Ulrika Jeansson (S): 

Det planeras för en ny fångvårdsanstalt inom en snar framtid och då infinner sig 

frågan om hur Finspångs kommun ställer sig till en eventuell etablering i 

kommunen. 

Hur tänker och planerar ni för en eventuell möjlighet till att få fångvårdsanstalten 

placerad i Finspångs kommun? 

 

Ulrika Jeansson (S) svarar: 

Finspång kommun var en av många kommuner som blev inbjudna för att ta del 

av presentation av kriminalvårdens nya etablering. Specifikationen för 

etableringen var väldigt specifik och kräver bland annat mark som Finspång i 

dagsläget inte förfogar över. Finspång har därför valt att stötta Norrköping som 

ort för etablering då vi befinner oss i samma arbetsmarknadsregion. Även 

Linköping stödjer Norrköping.  

 

 

Ingrid Westlund (V) ställer följande fråga: 

Hur ser planeringen ut angående demokrativeckan som inte blev av på grund av 

Coronapandemin? 

 

Ordförande Berit Martinsson (S) svarar: 

I slutet på september är det ett möte inlagt då vi ska lägga upp riktlinjer för detta 

igen. Planen är att ha en demokrativecka i vår. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet  

 

- - - - - 
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2021-§ 131   Dnr: KS.2021.0111 

 

Försäkring av förmånsbestämda pensioner 

Beskrivning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 2021-04-28 § 72 att gå vidare med en 

försäkringslösning för förmånsbestämd pension och återkomma till 

kommunstyrelsen med information kring ekonomisk påverkan. 

Förvaltningen har inhämtat en offert från kommunens pensionsadministratör 

Skandia som visar på en engångspremie på 62,5 mnkr för att lösa in en 

pensionsskuld som 2021-05-31 uppgår till 45,5 mnkr. I skulden på 45,5 mnkr 

ingår uppräkningen för livslängdsantaganden enligt RIPS som gjorts under 

våren. Den skuldökning som detta resulterade i täcks inom 2021 års budget för 

pensionskostnader och drabbar kommunen oavsett vilken lösning vi har. 

Förutom premien tillkommer löneskatt på 15 mnkr varav 11 mnkr är skuldförda i 

balansräkningen. Löneskatten betalas som en fyllnadsinbetalning till 

Skatteverket i början av 2022. Den totala likviditetsbelastningen blir 77,7 mnkr. 

Marknadsvärdet på pensionsmedelsportföljen uppgick i slutet på april till 68 

mnkr. Kommunen får därmed en extra likviditetsbelastning på ca 10 mnkr 2022 

som föreslås finansieras inom kommunens rörelsekapital. 

Kvar i balansräkningen återstår en skuld på 44,9 mnkr som inte går att försäkra. 

Skulden består av pension till förtroendevalda, särskild avtalspension 

räddningstjänsten, efterlevandepensioner och pensioner under utbetalning 

Den löpande månadspremien för aktuella arbetstagare uppgår till 612 203 

kronor. 

Fram till datum för inlösen kommer både premien och skulden att öka med den 

pensionsförmån som tjänas in varje månad. 

Engångskostnaden för inlösen av intjänad pensionsförmån uppgår till 17,1 mnkr 

plus löneskatt 4,1 mnkr, totalt 21,2 mnkr. 

Engångskostnaden avser den riskbuffert som försäkringsbolaget vill att vi 

avsätter för att de ska åta sig risken och ansvaret för framtida 

pensionsutbetalningar. Det handlar bland annat om förändrat 

livslängdsantagande och indexering av pensionerna. Kapitalet förväntas tillfalla 

kommunen över tid. 

Den inbetalda försäkringspremien placeras på ett säkert sätt med en garanterad 

avkastning, garantiränta. Den avkastning som överstiger garantiräntan och 

eventuella arvsvinster sätts av till en överskottsfond som är bunden till 

kommunens pensionskollektiv. Överskottsfonden kan bland annat användas för 

att finansiera löpande premier och indexpremier för pågående 

pensionsutbetalningar. 
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Den engångskostnad som kommunen betalar nu kommer att sänka framtida 

kostnader tack vare en trygg förvaltning av pensionsmedlen. Kostnaden hamnar 

också på rätt generation och skjuts inte på framtiden och illustreras av 

nedanstående bild. 

Prognos av resultateffekt Finspångs kommun 

Källa: Söderberg & Partners 1 

När det gäller likviditeten blir effekten ännu tydligare, se bild nedan. 

Utbetalningarna görs nu i takt med att dagens medarbetare tjänar in pensionen 

istället för att skjutas på framtiden. 

Prognos av likviditetseffekt 

Källa: Söderberg & Partners 1 

Den resultatpåverkan som uppstår i år uppgår till ca 21 mnkr. Kommunen 

redovisar i sin senaste prognos ett överskott på 15 mnkr och med 

pensionsinlösen skulle det leda till ett underskott på 6 mnkr. 

Förvaltningen föreslår att den pensionsreserv på 45 mnkr som finns avsatt under 

eget kapital använda för att täcka det uppkomna underskottet. Motiveringen till 

detta är att det finns synnerliga skäl att göra detta då det är god ekonomisk 

hushållning att ta kostnader och avsätta medel som avser pensionskostnader för 

dagens medarbetare och inte skjuta kostnader och utbetalningar till framtida 

generationer. Nedan visas exempel på hur balanskravsutredningen kan se ut och 

kommunens revisorer är informerade om förslaget. 

BALANSKRAVSRESULTAT 2018 2019 2020 2021 

Årets resultat enligt resultaträkningen 22 045 13 044 33 859 -6 000 

+ Realisationsvinster enligt 

undantagsmöjlighet 
-5 299 -189 -654 0 

+ Realisationsvinster pensionsfond -8 519 -957 -2 446 0 

+ Realisationsförluster enligt 

undantagsmöjlighet 
0 0 0 0 

-/+ Orealiserade vinster och förluster 

i värdepapper 
298 -3 151 -1 922 0 

+/- Återföring av orealiserade vinster 

och förluster i värdepapper 
0 264 2 696 0 

Årets resultat efter 

balanskravsjusteringar 
8 525 9 011 31 533 -6 000 

Överfört från tidigare år 0 0 0 0 

Balanskravsresultat 8 525 9 011 31 533 -6 000 

Upplösning pensionsfond 0 0 0 6 000 

Ianspråktagna markeringar -592 0 0 0 

Årets resultat efter markeringar 7 933 9 011 31 533 0 
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Yrkanden 

Ulrika Jeansson (S), med instämmande av Carl-Gustaf Mörner (M), Inge 

Jacobsson (M) och Mikael Wallin (L), yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 

till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 

Kommunfullmäktiges beslut  
1. Att försäkra intjänade förmånsbestämda pensioner enligt KAP-KL och 

PFA som inte är under utbetalning som idag är skuldförda i 

balansräkningen 

2. Att löpande försäkra intjänade förmånsbestämda pensioner enligt KAP-

KL 

3. Att engångspremien för försäkringen finansieras genom att försäljning av 

tillgångarna i kommunens pensionsmedelsportfölj samt inom 

kommunens rörelsekapital. 

4. Att kommunens depå för pensionsmedelsplaceringar avvecklas. 

5. Att styrdokumenten Pensionsfonden – övergripande mål och strategi 

antagen av kommunfullmäktige 2009-08-26 § 215 och Placeringspolicy 

gällande förvaltning av pensionsmedel antagen av kommunfullmäktige 

2016-03-23 § 71 upphör att gälla. 

 

- - - - - 
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2021-§ 132   Dnr: KS.2021.0530 

 

Utökat verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp - 
Sunda-Högsätter 

Beskrivning av ärendet 

I VA-planen som antagits av kommunfullmäktige 2017-10-25 utpekas Sunda-

Högsätter som en bebyggelsegrupp som ska ha VA-försörjning i kommunal regi. 

Sunda-Högsätter finns även med i femårsplanen för åtgärder inom befintliga 

bebyggelsegrupper. Efter beslutet om VA-plan har arbete med nytt vattenskydds-

område för Lyttersta vattentäkt i Vingåkers kommun påbörjats. Det nya vatten-

skyddsområdet kommer med stor säkerhet att omfatta aktuell bebyggelse vilket 

förstärker behovet.  

Enligt lagen om allmänna vattentjänster (SFS 2006:412)(LAV) ska beslut om 

nya verksamhetsområden för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen tas 

av kommunfullmäktige. Enligt detta beslut utökas det kommunala 

verksamhetsområdet för vatten och spillvatten med fastigheter i Sunda-Högsätter 

enligt bifogade bilagor.  

Bakgrund 

Sunda-Högsätter är en bebyggelsegrupp med 69 hus som i huvudsak används 

som fritidsbostäder. Bebyggelsen bedöms omfattas av kommunens skyldighet att 

ordna vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang enligt 6 § i LAV. 

Befintlig VA-standard är i huvudsak enskilt vatten, från egen brunn eller 

Tisnaren, och avlopp till enskild anläggning.  Merparten av 

avloppsanläggningarna är äldre och det är mycket svåra förutsättningar att 

anlägga enskilda avlopp. 

I VA-planen har kommunen prioriterat olika områden där utökning av 

verksamhetsområdet bedömts behövas. Sunda-Högsätter har prioriterats högt 

utifrån behov av VA-åtgärd, skydd av vattentäkt samt utveckling av bebyggelse.  

Flera av husen i bebyggelsegruppen ligger på arrenderad tomt. Det är ägarna av 

husen som har den långsiktiga nyttan av anslutningen och därför de som ska 

betala anslutningsavgiften. 

Lagstiftning och ansvar 

Kommunen har enligt 6 § LAV långtgående skyldighet att ordna 

vattenförsörjning eller avlopp (vattentjänster) för befintlig eller blivande 

bebyggelse. För att kommunen ska vara skyldig att beslut om 

verksamhetsområde och ordna med VA-försörjningen behöver följande två 

kriterier att vara uppfyllda:  

· att bebyggelsen utgör ett större sammanhang och  

· att vattentjänsten behövs för skydd av människors hälsa eller miljön  
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Det finns ingen exakt angivelse för vad ett större sammanhang är, men utifrån 

praxis och vägledning anses att 20 till 30 fastigheter utgör ett större 

sammanhang.  

Det är kommunen som är skyldig att inrätta verksamhetsområden för VA utifrån 

LAV, och VA-huvudmannen är skyldig att se till att en VA-anläggning kommer 

på plats. 

Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område gäller 

LAV, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt ”Allmänna bestämmelser 

för brukande av den allmänna vatten- och avloppsanläggningen” (ABVA). 

Verksamhetsområdet styr vilka skyldigheter och rättigheter kunden och 

huvudmannen har. Enligt LAV ska beslut om utökat verksamhetsområde tas av 

kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som ska 

erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden innefattar 

endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar dagvatten. 

Beredning 

Kommunens beslut om vilken bebyggelse som ska ingå i verksamhetsområde för 

VA är ett strategiskt beslut som får betydande konsekvenser. Förslaget bereds 

därför i en förvaltningsövergripande VA-grupp där planeringsenheten, bygg- och 

miljöenheten och VA-huvudmannen ingår. Förslaget förankras även i VA-

styrgrupp med samhällsbyggnadschef och vd för Finspångs tekniska verk. 

Avgränsning 

Utifrån uppgifter om nuvarande vatten- och avloppsförsörjning i området 

bedöms det finnas behov av både vatten och spillvatten. Dagvatten från fastighet 

och gata ingår inte, utan bedöms kunna hanteras lokalt. 

Ekonomiska konsekvenser 

Fastighetsägarna och ägare av småhusenheter på ofri grund (arrendetomter) är 

avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som verksamhetsområdet där 

fastigheten eller småhusenheten ligger innefattar. Huvudmannen är skyldig att 

ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet innefattar. Enligt 

beräkningar bedöms investeringen täckas av fastigheternas anläggningsavgift.  

Inom området finns ingen avloppsanläggning som bedöms vara aktuell för 

ekonomisk ersättning för onyttiggjord anläggning. 

Yrkanden 

Hugo Andersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 

 



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 16 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
2. Att fastställa utökat verksamhetsområde i Sunda-Högsätter enligt bilagor 

i ärendet för: 

2. Vatten 

3. Spillvatten 

- - - - - 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 17 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 133   Dnr: KS.2020.1243 

 

Svar på e-förslag - Cykelbana mellan Risinge kyrka och Mo 
Gård 

Beskrivning av ärendet 

Kommunen har mottagit ett e-förslag om en cykelväg mellan Risinge kyrka och 

Mo Gård. Ärendet har anmälts till kommunfullmäktige med beslut om att det 

åter ska dit efter beredning av kommunstyrelsen. 

Vid beredning har kontakt tagits med Trafikverket då frågan kan ligga inom 

deras ansvarsområde. 

Trafikverket svarar: 

”Väg 1152 är en lågtrafikerad 5,5 meter bred länsväg med 300 fordon per dygn 

(södra delen) - 930 fordon per dygn (norra delen) varav 25-50 fordon är tung 

trafik. Skyltad hastighet är 70 km/h och genomsnittshastigheten för personbilar 

är 50-53 km/h och 49-50 km/h för tung trafik. Båda ligger under normalspannet. 

 

I Östergötland är det Region Östergötland som i sin roll som planupprättare i 

samråd med bland annat länets kommuner tar fram och fastställer den regionala 

planen för transportinfrastruktur och därmed beslutar vilka investeringsåtgärder 

Trafikverket ska verkställa under planperioden. 

 

I den nu gällande planen för 2014 till 2025 har Region Östergötland valt att satsa 

drygt hälften på större väginvesteringar >25 mnkr, knappt en fjärdedel på 

kollektivtrafik på regionala vägnätet, och resterande jämnt fördelat på 

trafiksäkerhet samt gång och cykelåtgärder. 

 

Vissa åtgärder kräver medfinansiering av kommunerna. T.ex. ska berörd 

kommun medfinansiera gång och cykelåtgärder med 50%. Det innebär att 

förutom de 65 mnkr av statliga medel som finns för 2014-2025 tillkommer lika 

mycket med kommunala medel. 130 mnkr räcker till c:a 80 kilometer ny 

cykelbana. 

 

Den cykelbana du efterfrågar är inte aktuell i den cykelstrategi som Regionen har 

förankrat med länets kommuner och Trafikverket. Vi kommer att ta hänsyn till 

dina önskemål i den kommande planeringen, men det är framförallt Region 

Östergötland och din kommun du bör rikta dina önskemål till. Det är 

kommunerna som ska lyfta de behov som de prioriterar till Regionförbundet. 

 

Hela cykelstrategin kan du läsa här: 

 
www.regionostergotland.se/cykelstrategi 

 

http://www.regionostergotland.se/cykelstrategi


  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 18 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

När man planerar för en ny cykelbana beräknar man hur många som kommer att 

nyttja den. Arbetspendling och barns säkra skolvägar upp till fem kilometer 

prioriteras i första hand.” 

 

Finspångs kommun har lyft önskemål om denna sträcka till Trafikverket och 

Regionen. 

 

I och med detta svar från Trafikverket föreslås att anse förslaget tillgodosett då 

Trafikverket kommer att ta hänsyn till förslagsställarens önskemål i den 

kommande planeringen. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse e-förslaget besvarat 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 19 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 134   Dnr: KS.2021.0001 

 

Entledigande från uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige 

Beskrivning av ärendet 

Ingrid Ström (S) har begärt att bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare i 

kommunfullmäktige. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att entlediga Ingrid Ström (S) från sitt uppdrag som ersättare i 

kommunfullmäktige 

2. Att uppdra till Länsstyrelsen om en ny räkning  

3. Att tacka Ingrid Ström (S) för den tid hon haft uppdraget 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 20 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 135   Dnr: KS.2021.0001 

 

Entledigande från uppdrag som nämndeman vid Norrköpings 
Tingsrätt 

Beskrivning av ärendet 

Christer Lundström (L) har kommit in med en begäran att bli entledigad från sitt 

uppdrag som nämndeman vid Norrköpings Tingsrätt. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att entlediga Christer Lundström (L) från sitt uppdrag som nämndeman 

vid Norrköpings Tingsrätt 

2. Att tacka Christer Lundström för den tid han haft sitt uppdrag 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 21 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 136   Dnr: KS.2021.0001 

 

Entledigande från uppdrag som ledamot i Finspångs stadsnät 
Finet AB och i demokratiberedningen, samt val av ny ledamot 
för Finspångs stadsnät Finet AB och ny ledamot i 
demokratiberedningen 

Beskrivning av ärendet 

Lars Svensson (SD) avsäger sin sina uppdrag i Finet AB samt i 

demokratiberedningen. 

Förslag till ny ledamot i Finet AB är Kent Sepic (SD). 

Förslag till ny ledamot i demokratiberedningen är Pia Bågenholm (SD). 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att entlediga Lars Svensson (SD) från sina uppdrag i Finet AB och i 

demokratiberedningen 

2. Att tacka Lars Svensson för den tid han haft sina uppdrag 

3. Att välja Kent Sepic (SD) som ny ledamot i Finet AB 

4. Att välja Pia Bågenholm (SD) som ny ledamot i demokratiberedningen 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 22 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 137 
 

Delgivningar 

 

Följande handlingar delges kommunfullmäktige: 

 

1. Justerat protokoll KS 2021-08-25 

2. Partistöd KD 

3. Partistöd MP 

4. Partistöd S 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anteckna ovanstående delgivningar till protokollet 

- - - - - 

   



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 23 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 138   Dnr: KS.2021.0646 

 

Anmälan av medborgarförslag - Porrfri barndom 

Beskrivning av ärendet 

Det har kommit in ett medborgarförslag där förslagsställaren förväntar sig att 

förskola, skola, fritids, bibliotek och andra platser i kommunens regi där barn 

vistas ska vara en porrfri zon. För att det ska bli realitet så vill förslagsställaren 

att kommunen inför aktiv porrprevention genom följande punkter: 

- Installera porrfilter/teknisk lösning på kommunens digitala enheter och 

wi-fi-nätverk i verksamheter där kommunen är huvudman. 

- Inför porrfri policy om att det inte är acceptabelt att spela upp 

nätpornografi vaken via kommunens nätverk, kommunens digitala 

enheter eller privat teknisk utrustning som till exempel privat smartphone 

på de verksamheter som kommunen är huvudman för där barn vistas. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och 

sedan åter till kommunfullmäktige för beslut 

- - - - - 

 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 24 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 139   Dnr: KS.2021.0695 

 

Anmälan av medborgarförslag - Miljö och trafiksäkerhet längs 
med 51:an i centrala Finspång 

Beskrivning av ärendet 

Det har kommit ett medborgarförslag om miljö- och trafiksäkerhet längs med 

51:an, centrala Finspång, där förslagsställaren har observerat oroväckande 

brister. 

Förslagsställaren önskar ställningstagande i dessa förslag: 

1) Trafikljus längs med 51:an i centrala Finspång för säkrare gångöverfarter. 

Gångtrafikanter behöver skyddas och känna trygghet. 

2) Lägga tyst asfalt för bättre miljö mot buller längs med 51:an (Bergslagsvägen) 

i centrala Finspång. 

3) Sätta upp fartkameror för att få bilister att sänka farten och få en säkrare väg. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och 

beslut 

- - - - - 

 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 25 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 140   Dnr: KS.2021.0741 

 

Anmälan av medborgarförslag angående risk för 
översvämningar 

Beskrivning av ärendet 

Det har kommit in ett medborgarförslag angående risk för översvämningar där 

kommunen föreslås dessa punkter: 

Initierar ett utrednings- och beredningsarbete för att öka kunskapen kring övriga 

vattendrag i kommunen och de risker som kan finnas för personer och 

verksamhet.  

 

Informerar boende, verksamhet och fastighetsägare om de risker för 

översvämningar som kan finnas så de kan vidta möjliga åtgärder.  

 

Med MSB:s underlag ställer krav på staten, dvs trafikverket, att staten tillskjuter 

medel för att säkerställa samhällsviktiga transporter på väg och järnväg inom 

kommunen. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och 

sedan åter till kommunfullmäktige för beslut 

- - - - - 

 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 26 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 141   Dnr: KS.2021.0913 

 

Anmälan av medborgarförslag - Maxhöjd för vindkraftverk i 
Finspångs kommun 

Beskrivning av ärendet 

Det har kommit in ett medborgarförslag där förslagsställaren föreslår att 

kommunen beslutar om max-totalhöjd på 50 meter vid vindkraftsetableringar för 

att värna om natur, djur, miljö och biologisk mångfald. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och 

sedan åter till kommunfullmäktige för beslut 

- - - - - 

 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 27 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 142   Dnr: KS.2021.0915 

 

Anmälan av interpellation från Sverigedemokraterna - 
industriella vindkraftsanläggningar i Finspångs kommun 

Beskrivning av ärendet 

Torgny Maurer (SD) har skickat in en interpellation angående eventuell 

etablering av industriella vindkraftsanläggningar i Finspångs kommun. 

Följande frågor ställs till ansvariga kommunalråd: 

 
1. Hur ställer sig den styrande minoriteten (S C KD) med förvaltning till 

Holmens Energis långt framskridna planer på storskaliga 

vindkraftsanläggningar i kommunen? Vilken uppfattning har 

kommunledningen i dagsläget?  

2.  Är strategin fortfarande att invänta Länsstyrelsens yttrande på den 

formella ansökan? Är detta fortfarande en icke-fråga för 

kommunledningen, trots all den information och fakta som finns att 

inhämta om vindkraftens konsekvenser?  

Planer som i dagsläget torde vara klara och tydliga!  

 
Man kan även utläsa ur Energimyndighetens vägledning vikten av att ha en 

aktuell översiktplan (ÖP) som behandlar vindkraft och som väger 

vindkraftsintresset mot andra intressen. 

 

3.  Hur väl tycker ni den nu gällande ÖP:n från 2011 samt den kommande 

ÖP:n korrelerar med lokaliseringen av dessa vindkraftsprojekt?  

 
Det har framförts från en del håll att det s.k. klimatarbetet måste gå före lokalt 

miljöarbete! Storskalig vindkraft innebär betydande ingrepp i landskapen med 

tanke på nya vägdragningar, byggnation av gigantiska fundament samt inte minst 

en stor påverkan på djurliv och människor som bor i dessa områden.  

 

4.  Tycker den styrande minoriteten med förvaltning att detta är ett pris som 

vi alla måste betala för att ”rädda” klimatet?  

 
Ett flertal kommuner har stoppat ny och vidare utbyggnad av storskalig vindkraft 

bl.a. Skinnskattebergs kommun i Västmanland. Andra kommuner bl.a. Perstorp 

har nyligen beslutat att utöka avstånden till närmaste bebodda fastighet upp till 

10 ggr verkshöjden, för att på det sättet begränsa inverkan på miljön och 

kringboende.  

 

5.  Hur ställer sig den styrande minoriteten till en sådan lösning?  

 



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 28 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Enligt Agenda 2030 delmål nr 1 skall kommunen verka för att minska 

fattigdomen och i delmål nr 3 Verka för god hälsa och välmående för 

kommunens alla medborgare.  

 

6.  Hur ställer sig den styrande minoriteten med förvaltning till dels den 

påtagliga risken för värdeminskning på fastigheter för boende närmast 

dessa verk samt risken för ekonomiska förluster för småföretagare 

verksamma på dessa platser?  

 
7.  Hur ser ni på risken för värdeöverförföring från kommunmedborgarna 

till mark och vindkraftsbolag?  

 

8.  Vilket ansvar har kommunen och vilka ansvarskrav kommer att ställas 

från kommunens sida på vindkraftsbolagen när det gäller människors 

hälsa och välbefinnande samt de ekonomiska aspekterna som beskrivits 

här ovan?  

 

I en rapport från SKR publicerad i mars 2021 har besöksnäringen haft en stark 

och stabil utveckling de senaste åren och tillhör de näringar som växer mest 

och har under 2000-talet va rit en av de tjänstenäringar som skapat flest 

arbetstillfällen i Sverige. 

Enligt Tillväxt Finspång som en del av målet i Vision 30/35 och 30 000 

invånare 2035 kommer tonvikten på marknadsföringen av Finspångs kommun 

betona naturupplevelser, lugnet, de många sjöarna, fantastiska strövområden, 

det vackra kulturlandskapet mm som ett av de viktigaste argumenten för att 

locka besökare och turister samt nya invånare att flytta till kommunen. 

Det finns redan nu en mängd småföretag med inriktning mot besöks och 

upplevelsenäringen där vissa redan nu flaggar för att deras förutsättningar till 

fortsatt verksamhet kommer att drabbas negativt av vindkraftsanläggningar i 

deras närhet. 

9. Hur tror ni detta kan förenas med målen i visionen för Tillväxt Finspång? 

 

10. Hur rimmar det till storskalig vindkraftsindustri just i de områden som 

ger kom munen dess fördelar? Vad händer med besöksnäringen? 

 

 

 



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 29 (29)  

Sammanträdesdatum  

2021-09-15  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att interpellationen tas upp för debatt på kommunfullmäktiges möte den 

20 oktober 

- - - - - 

 

 
 


